
بررسی تحولات »با موضوع مدرسه علمیه حضرت خدیجه)سلام الله علیها( نشست علمی معاونت پژوهش 

با حضور سخنران حجت الاسلام و المسلمین استاد آقای جعفری در « سالهای اخیر با توجه به روایات آخرالزمان

مدارس علمیه خواهران ویژه مدیران، کادر، اساتید، دانش آموختگان و طلاب  1399اسفند ماه  19و  18تاریخ 

 در پیام رسان ایتا برگزار گردید.خوزستان  استان

برنامه نشست کلیپهای قرائت قرآن، پخش نماهنگ در مورد امام زمان)علیه السلام(، فایل صوتی  در ابتدای

ارسال پوستر دعای سلامتی امام زمان)علیه السلام( و دعای فرج به  در انتها سخنرانی استاد آقای جعفری، و

 نمایش گذاشته شد.

از کتبی همچون بحارالانوار علامه مجلسی،  حجت الاسلام و المسلمین استاد آقای جعفری ضمن بیان روایات

 به تبیین و تعریف مسئله بداء پرداخت.( رحمة الله علیهالاصول مرحوم خویی)را، مصباح شرح اصول کافی ملاصد

اره شده ایشان در این نشست بیان کرد: مسئله بداء از مسائل بسیار مهم و ارزشمند است که در روایات به آن اش

اوج بندگی خدا قبول و پذیرش بداء است. در واقع اگر بداء نباشد مردم دیگر « اءما عبدالله بشیء مثل البد»که 

 کردند. دعا و تضرع نمی

قعا منوط به اایشان در ادامه گفت: شرائط و علائم ظهور متفاوت است چراکه اولا، ظهور امام زمان)علیه السلام( و

واقعی نیست. یعنی  ،ها و علائم ظهور م( به نشانهشرائط ظهور است اما منوط بودن به ظهور امام زمان)علیه السلا

ها و علائم، نشانه ظهور نیست؛ به  آید. دوماً، در واقع نشانه تا شرائط واقعاً نباشد امام زمان)علیه السلام( نمی

عبارت دیگر باهم مرتبط نیستند اما شرائط ظهور باهم مرتبط هستند از جمله: قانون، مردم، رهبر و ... باید 

ها و علائم ظهور تکلیف نداریم ولی نسبت به شرایط ظهور  ند و مرتبط با هم باشند. سوماً، نسبت به نشانهباش

تلکیف داریم از جمله اینکه مدام به یاد حضرت باشیم، جان را فدای او کنیم، به عالم و جهانیان معرفت بدهیم 

س باید بداء حاصل شود. یعنی تا آماده نباشیم شود. پ که امام زمان)علیه السلام( تا نیاید همه چیز درست نمی

 شرایط ظهور اتفاق نخواهد افتاد.

ایشان ضمن بیان اینکه ظهور امام زمان)علیه السلام( منوط به شرائط ظهور است به روایتی از امام صادق)علیه 

راَهِیمَ )علیه السلام( أَنَّهُ سَیُولدَُ لکََ فَقاَلَ قال: سمعت أباعبدالله یَقوُلُ: أوَْحَی اللَّهُ إِلیَ إِبْ»روایت السلام( اشاره کرد: 

وْلَادُهاَ أَرْبعََماِئَهًِْ سَنهًَْ  بِرَدههاَ لسَِارَهًْ )سلام الله علیها( فَقاَلَتْ أَ أَلدُِ وَ أَناَ عَجُوزٌ فَأَوْحَی اللَّهُ إِلیَْهِ أَنَّهاَ سَتَلدُِ وَ یُعذََّبُ أَ

ی مُوسَی وَ لَمَّا طَالَ علََی بَنِی إسِْراَئِیلَ الْعذَاَبُ ضَجُّوا وَ بکََوْا إِلَی اللَّهِ أَرْبعَِینَ صَباَحاً فَأَوْحَی اللَّهُ إِلَالکَْلَامَ عَلَیَّ قَالَ فَ

أَبُو عَبدِْ اللَّهِ )علیه السلام( ا السلام( یُخلَِّصُهُمْ منِْ فِرْعَونَْ فَحطََّ عَنهْمُْ سَبعِْینَ وَ ماِئَهًَْ سنََهًْ  قَالَ وَ قاَلَ مهَارُونَ )علیه

خداوند به ابراهیم گفت: که «. رَ یَنْتهَیِ إِلیَ مُنْتهَاَهُهَکذََا أَنْتُمْ لوَْ فَعَلتْمُْ لفََرَّجَ اللَّهُ عَنَّا فأََمَّا إذِْ لمَْ تَکُونُوا فإَنَِّ الْأَمْ

هستم ...  و قوم بنی اسرائیل به موجود  صاحب فرزند خواهید شد و به ساره گفت گفت و ساره گفت من زنی پیر

سال بنی اسرائیل باید عذاب بکشند وقتی عذاب گرفتار آنها شد شروع کردن به زاری و گریه  400آید و  می

السلام( را  اکردن و دعا کردند که خدایا ما را از آل فرعون نجات بده، خداوند حضرت موسی و هارون)علیهم



سال کم کرد. بعد امام صادق)علیه السلام( به اشخاصی که اطراف ایشان بودند  170سال  400فرستاد، از این 

 همچنین شما اگر اینکار رو انجام بدهید شرایط ظهور حاصل خواهد شد.فرمود: 

 جهت دسترسی به فایلهای صوتی استاد آقای جعفری به لینک زیر ملحق شوید:

https://eitaa.com/joinchat/2473525354C3682d441f5 
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